
V Libochovanech dne 25. října 2007 

  

Dobrý den vážení návštěvníci našich webových stránek. 

  

Ani se nám to nezdá, ale opravdu jsou to již čtyři zimy, kdy mnozí z obyvatel naší obce využili vytápění 

zemním plynem. Stavba, která byla v roce 2003 v říjnu zkolaudována, pomohla zamořenému ovzduší 

našeho údolí a poněkud odlehčila životnímu prostředí. Bohužel ale ještě takřka polovina lokálních 

topenišť dokáže pěkně zamořit vzduch okolo nás a je také ještě dost těch, kteří na ochranu ovzduší 

kašlou zcela. Spalují to, co je nutné ekologicky likvidovat, především plasty, různé typy umělohmotných 

výplní čehokoliv a vše, co se nevejde do popelnice, mají-li jakou. Jedná se především o občany 

likvidující staré autovraky nebo ty, kteří se ohřívají na starých vyřazených rámech oken z panelákových 

sídlišť nebo i ty, kteří ještě nepochopili systém separace dopadu. Jednu takovou záležitost budeme 

řešit místním šetřením a ústním projednáním dne 20.11.2007 u čp. 114. Jsem opravdu zvědavá, kdo ze 

sousedů, kteří si anonymně stěžují v Litoměřickém deníku nebo na příslušných úřadech, přijde, a z očí 

do očí si bude pálit svoji kůži. Asi to bude zase o tom, že si to starostka vypije až do dna. Nač by se 

sousedé dohadovali, když se za ně může prát někdo jiný, že. Koncem listopadu se vypravte na náš web 

znovu, dozvíte se výsledek. 

  

Odezva na náš požadavek na zmírnění rychlosti projíždějících vozidel na průtahové komunikaci přišla 

od Dopravního inspektorátu PČR také. Jejich doporučení na umístění požadovaných značek na snížení 

rychlosti na 40 km/hod pro všechna motorová vozidla, značky Pozor chodci a mimo intravilány obcí 

Pozor zvěř, budeme uplatňovat u příslušného správce této komunikace. 

  

Na včerejším veřejném zasedání zastupitelstva obce byla diskutována možnost označení ulic a uliček 

naší obce místopisnými názvy. Narazili jsme ale  na dost vážnou věc. Budeme-li chtít naší zvětšující se 

obec nějak místopisně popsat, aby návštěvníci, dopravci, turisté a ostatní zde cizí osoby nebloudily, 

bude to vyžadovat změnu veškerých údajů u občanů trvale u nás vedených v evidenci. Průkazy všech 

podob, smluvní ujednání s dodavateli energií, úvěry apod., budou muset být v této záležitosti 

dodatkovány. Je to zásah do veškeré evidence občana a institucí. Pracovníci pošty, kteří si na našem 

poštovním  úřadě podávají dveře, nikdo z nich tu není nastálo je-li naše „poštmistrová“ dlouhodobě 

nemocná, mají s doručováním na čísla popisná, když nejdou za sebou jako v ulicích ve městě, značné 

potíže. Dodavatelé u nás v kanceláři jsou každou chvilku, ještěže máme velkoformátové fotografie, u 

kterých jim děláme průvodkyně. Tak co s tím? Babo, raď. 

  

V minulém týdnu začaly využívat naší malé tělocvičny maminky s dětmi. Schází se jich málo a je to 

opravdu škoda. Dětem i mámám by se zpestřil čas a měly by se na co těšit. Pohyb a společnost neškodí 

nikomu. Hledáme nejvýhodnější systém pro využití této pohybu vyhrazené místnosti pro veřejnost. 

Předpokládáme, že se za hodinovou návštěvu bude platit dvacetikoruna na osobu, přičemž si tu 

hodinu bude muset každý zamluvit dopředu, aby bylo možné vyhovět zájemcům v době, kdy bude 

tělocvična zpřístupněna. Není to jednoduché, protože někdo musí přijít otevřít, zamknout, vytřít, 

uklidit sociálky, topí se, svítí se, to všechno stojí peníze. A těch není nikdy dost. Máte jiný návrh? Tak se 



vyjádřete. Diskuzní fórum na webu je otevřené 24 hodin denně. Co se děje nebo bude dít, si můžete 

přečíst v zápisech a usneseních z jednání zastupitelstva. 

  

Jak tak jdou řeči vesnicí kolem a kolem, tak jsem se dozvěděla, že našim mladým přijde, že tu „chcíp 

pes“. Hmmm, je to na pováženou. Nikdo z nich, z těch mladých, ještě nepřišel s návrhem, že by třeba 

uspořádal nějakou akci, aby jim to tak chcíple nepřipadlo. Třeba drakiádu, orientační závody, závody 

na kolech, chytání ryb, úklid nepořádku kolem cest a co já vím ještě. Možná chtějí jen tančit při 

bumbumprásk hudbě, možná jenom civět na ty, kteří jim budou dělat zábavu, aby pak zkonstatovali, 

že to stálo za nic. Já jenom vím, že instalované dřevěné prvky pro hry dětí na nábřeží naházeli do vody 

nebo spálili, že ze srandy a přemíry energie, to asi z vysoceenergetických nápojů, vypínají veřejné 

osvětlení, prakem vystřílejí všechny lampy do Řepnice, vysazují domovní branky, vyvracejí sto let 

zabudované žulové patníky, posmívají se nemocným, špatně se pohybujícím našim spoluobčanům. 

Achich, vážně, je vám jich také líto? Nemít náplň pro svůj volný čas a trávit jej takto? Na hřišti je 

zničený drátěný plot. Dospělí se o něj neopírají, ani přes něj nelezou. Je tam také plácek na volejbal, 

ten plácek, na kterém si doposud všechny generace zkoušely své dovednosti s míčem. Blíží se zima. 

Vždycky si tam kluci dokázali svépomocí vybudovat lední plochu. Je potřeba ten plácek zbavit trávy, 

ohradit a čekat na mráz. Letos by měl přijít. A pak už jenom kropit. Zařídit se to dát, myslím to 

kropení. Mráz ne, ale i kdyby snad ani letos nebyl, bude plácek vyčištěný a bude připravený na jarní 

míčové hry. Jenže to asi tuhle skupinu dětí, pardon, mladistvých, nebaví. Nedá se přitom dívat, jak se 

starší spoluobčané zlobí na provedené rošťárny. Je to jenom o nich samotných. A to je asi špatně. No 

nic. Možná, že se jim podaří najít smysl každodenního konání tam, kam naše šedé mozkové buňky ani 

nedohlédnou, natož abychom jim stačili. Ono jim to dojde, snad, až jim přestane svítit to veřejné 

osvětlení v momentě, kdy ho budou bytostně potřebovat, protože budou svojí nebo svého vyvoleného 

s něčím životně důležitým seznamovat. Jsem jenom zvědavá, zda se odváží toho kroku a přijdou za 

námi s nějakou tou podnětnou myšlenkou. 

  

Hezký víkend. 

  

Na shledanou příště se těší starostka obce, Ivana Sklenářová 

 


